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 دانشگاه  تهران در میان
  ۱۰ موسسه برتر جهان در

 مهندسی نفت و مهندسی ساخت

ایسنا|مرکز رتبه بندی دانشگاه های جهان 
یا »ســی.دبلیو.یو.آر.« در گزارش رتبه بندی 
موضوعی دانشــگاه های جهان در سال ۲۰۱۷ 
دانشــگاه تهران را درمیان ۱۰ موسســه برتر 
درحوزه هــای مهندســی نفت و مهندســی 

ساخت و تولید قرار داده است.
بر پایه نتایــج اخیر، این نظــام رتبه بندی 
دانشــگاه تهــران درجایگاه چهــارم جهان 
درحوزه مهندســی نفت و جایگاه دهم جهان 
درحوزه مهندسی ساخت و تولید قرار گرفته 
است. افزون بر دانشگاه تهران نام دو موسسه 
ایرانی دیگــر در ایــن رتبه بندی به چشــم 
می خورد. دانشگاه صنعتی امیرکبیر درحوزه 
علم مواد- مواد مرکب و دانشگاه صنعت نفت 
درحوزه مهندسی نفت نیز توانسته اند درمیان 
۱۰ موسســه برتر جهان دراین حوزه ها قرار 

گیرند.
رتبه بندی موضوعی دانشــگاه های جهان 
موسســه ها را در ۲۲۷ حــوزه موضوعــی 
بــر پایه شــمار مقاله هــای پژوهشی شــان 
درنشــریه های برتر ارزیابی و نام ۱۰ موسسه 
برتر در هرحوزه را منتشــر می کند. داده های 
لازم بــرای ســنجش عملکرد موسســه ها 
 »  Clarivate Analytics پایــگاه»  از 
دریافت می شــوند. برای هر حوزه موضوعی 
درپایگاه »جی.سی.آر.« یا »گزارش استنادی 
نشریه ها«، نشریات بر پایه »ضریب آیجین« و 
»امتیاز تأثیر مقاله«، از مقدار بزرگ به کوچک 
فهرست می شوند. ســپس برترین مقاله ها در 
نشریه های باکیفیت تر شناســایی می شوند. 
این رونــد برای تمامی حوزه هــای موضوعی 
انجام و امتیاز موسســه ها بر پایــه نمایه نامه 
علوم و علوم اجتماعی محاســبه می شود. در 
جدول زیر رتبه جهانی و امتیاز موسســه های 
ایرانــی در موضوع هــای متفــاوت این نظام 

رتبه بندی آمده است.

رئیس اورژانس اجتماعی کشور اعلام کرد:  

 فوریت راه اندازی
 ۱۴۰ مرکز اورژانس اجتماعی جدید

فارس| رئیس اورژانس اجتماعی کشــور 
از فوریــت راه انــدازی ۱۴۰ مرکــز اورژانس 

اجتماعی جدید در کشور خبر داد. 
حسین اســدبیگی در توضیح بیشتر گفت: 
»براســاس بررســی های صورت گرفته، آمار 
آســیب های اجتماعــی با جمعیت شــهرها 
در ارتباط اســت؛ به همین دلیل مقرر شــده 
شــهرهای با جمعیت بالاتر در اولویت احداث 

مراکز اورژانس اجتماعی قرار گیرند. 
طبــق برنامه ریــزی انجام شــده اورژانس 
اجتماعــی در ۴ فــاز و به تعــداد ۱۴۰ مرکز 
در شــهرهای با جمعیت بیش از 5۰ هزار نفر 
دایر می شــود.« او اظهار امیدواری کرد که تا 
پایان خردادمــاه این برنامه عملیاتی شــود: 
»اعتبار لازم برای راه اندازی این مراکز جدید 
۱۰۰ میلیارد تومان است. اولویت های در نظر 
گرفته شــده برای راه انــدازی مراکز اورژانس 
اجتماعی در نقاط مختلف کشور تعیین شده 
است؛ به طوری که جمعیت استان ها نخستین 
اولویت بــرای راه اندازی این مراکز اســت. به 
همین منظور شــهرهای با جمعیت 5۰ هزار 
نفر در اولویت نخســت راه اندازی مراکز قرار 

می گیرند.« 
اسدبیگی به به فعالیت ۱9۷ مرکز اورژانس 
اجتماعی در کشور اشــاره کرد: »با مسئولان 
اســتانی جلســاتی مبنی بر وضع آســیب ها 
داشته ایم تا میزان آسیب های اجتماعی رصد 
شود که درنهایت مشخص شــد کلانشهرها 
در رأس آســیب های اجتماعی قــرار دارند. 
فعالیت ها در چهار شــکل مرکــز مداخله در 
بحران فردی، اجتماعــی خانوادگی با مراکز 
مســتقر ثابت، خط تلفــن ۱۲3، خودروهای 
ســیار و پایــگاه خدمــات اجتماعــی انجام 

می شود. 
مراکز ثابــت در مناطق آســیب زا و عمدتا 
حاشیه نشین است که حداقل یک روانشناس 
و یک مددکار در آن مســتقر بوده و با فعالیت 
مددکاری اجتماع محور بــرای کمک به حل 

مشکلات مردم اقدام می کند.«

عضو علی البدل شورای شهر تهران:  

 ناپدید شدن ۴ تا ۶ هزار هکتار
 از باغ های تهران

شــهروند|  عضو علی البدل شورای شهر 
تهــران در صفحه توییتر خود از نابود شــدن 
۴ تا ۶ هزار هکتار از باغ هــای تهران خبر داد. 
افشــین حبیب زاده، عضو علی البدل شورای 
شهر تهران در صفحه توییتر خود نوشت: »از 
تصویب برج باغ ها در شورای شهر دوم تاکنون 
۴ تا ۶ هزار هکتــار از باغ های تهــران ناپدید 

شده اند. نتیجه گیری و قضاوت با مردم.«

معاون رفاه اجتماعی وزیر کار در گفت وگو با »شهروند«، از افزایش مستمری مددجویان سازمان بهزیستی و کمیته امداد خبر می دهد

بدرقه »تنگدستی«
       میزان مستمری مددجویان سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی)ره( از امروز، بین 16 تا 50 درصد افزایش می یابد

    امسال بیش از 20 درصد حقوق افراد کم درآمد افزایش می یابد                                       میزان »فقر« در سال های 91 و 92 با بالا رفتن تورم افزایش پیدا کرد

پنجشنبه گذشته ساکنان منطقه باغ صالح در اعتراض به تأخیر 5ماهه در افتتاح یک زیرگذر دو قطار را متوقف کردند

اعتراض مردم ورامین به تأخیر در افتتاح یک زیرگذر 
 عضو شورای شهر ورامین: فردا در جلسه شورا موضوع را بررسی می کنیم                   نماینده ورامین در مجلس: مردم حق داشتند راه قطار را ببندند

شهروند| چشم شــان به آخر ماه است و پیامکی 
که برایشان فرستاده می شود. مددجویان بهزیستی 
و کمیتــه امداد امــام خمینی)ره( سال هاســت که 
تنها دلخوشی شان همان مســتمری است که ماه به 
ماه به حساب شــان واریز می شــود و گره کوچکی از 
زندگیشــان باز می کند. حالا وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی امسال برایشــان برنامه ای دارد. می خواهد 
تنگدستی شــان را، رنج شــان را کم کند. قرار است 
مستمری دو میلیون و ۱5۰ هزار خانوار تحت پوشش 
کمیته امداد و ســازمان بهزیســتی از همین امروز، 
بالا برود. مددجویان بهزیســتی و کمیتــه امداد امام 
خمینی)ره(، ســالمندان و معلولان و بازنشسته ها، 
امسال منتظر تغییرند. وزارت رفاه وعده داده تا قدرت 
خریدشان را بالا ببرد، حقوق شان را زیاد کند و کاری 
کند تا آنها  تنگدســتی را بدرقه کنند. احمد میدری، 
معاون رفاه اجتماعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
در گفت وگو با »شهروند« جزییات بیشتری از میزان 
افزایش مســتمری ها می دهد. او می گوید که امسال 
بیش از ۲۰ درصد بــه حقوق افــراد کم درآمد اضافه 
می شــود و از همین امــروز مســتمری مددجویان 

بهزیستی و کمیته امداد، ۱۶ تا 5۰ درصد بالا رود. 
 مددجویان و مســتمری بگیران همواره 
چشم شان به تصمیم های وزارت رفاه است تا 
شاید تغییری در وضع اقتصادی شان ایجاد شود. 
شــنیده ها حکایت از این دارد که وزارت رفاه، 
امسال برنامه ویژه ای برای گروه های کم درآمد 

دارد. این برنامه شامل چه بخش هایی می شود؟
بله، امسال یکی از مهمترین برنامه های ما افزایش 
مستمری مددجویان کمیته امداد امام خمینی)ره( و 
سازمان بهزیستی است؛ افزایش مستمری که در قانون 
برنامه ششم توسعه هم آمده اســت. این را ما دو  سال 
پیش برای کمیسیون اجتماعی دولت فرستاده بودیم 

که با آن موافقت شد. 
 شما اشاره کردید که افزایش مستمری ها از 
 سال 96 اتفاق افتاده، یعنی این افراد از چه زمانی 

با این افزایش مواجه می شوند. 
میزان مســتمری مددجویان سازمان بهزیستی و 
کمیته امداد امام خمینــی)ره( از امروز، ۲۶ فروردین 
ماه اجرا می شود و بین ۱۶ تا 5۰ درصد افزایش می یابد.

 این مســتمری ها بــرای هــر خانواده 
متفاوت است؟

بله؛ میزان مســتمری برای خانوارهــای یک نفره 
۱۶ درصــد، خانوارهای دو نفره ۲۷ درصد، ســه نفره 
35 درصــد، چهار نفره ۴5 درصد و پنــج نفره و بالاتر 
5۰ درصد افزایش می یابد. این افزایش همراه دریافت 
قبلی مستمری بگیران و همچنین یارانه ای است که 
به خانوارهای تحت پوشــش تعلق می گیرد. بنابراین 
برای خانــوار یک نفره حداقل دریافتــی از 53۰ هزار 
 ریال )53 هزار تومان( به یک میلیون و ۴8۰ هزار ریال

) ۱۴8 هزار تومان( و برای خانوار پنج نفره از یک میلیون 
ریال )۱۰۰هزارتومان( همراه یارانه به چهار میلیون و 
۶5۰ هــزار ریال )۴۶5 هزار تومــان( افزایش می یابد. 
خانوارهای دو نفره مددجویان از محل اعتبار دستگاه 
اجرایی ۶۱۰ هزار ریــال و از محل هدفمندی یارانه ها 
یک میلیــون و 89۰هزار ریال، خانوارهای ســه نفره 
از محل دســتگاه اجرایی ۷۲۰هزار ریــال و از محل 
هدفمندی یارانه هــا ۲میلیون و  53۰هــزار ریال و 
خانوارهای چهار نفره از محل اعتبار دستگاه اجرایی 
8۱۰هزار ریال و از محل هدفمندی یارانه ها سه میلیون 

و 3۷۰هزار ریال دریافت خواهند کرد.
  با توجه به کمبود اعتبارات، دولت توانایی 

این پرداخت ها را دارد؟
بله؛ بودجه افزایش مســتمری ۴۰ هــزار  میلیارد 
ریال اســت که در بودجــه  ســال 9۶ در نظر گرفته 
شده است. همچنین  سال گذشــته ۱5 هزار میلیارد 
ریال برای اشتغال اقشــار تحت پوشش سازمان های 
حمایتی اختصاص یافت که ۱۲هــزار  میلیارد ریال 
برای خانوارهای تحت پوشش کمیته امداد و سه  هزار 

 میلیارد ریال برای نهاد بهزیستی بوده است. 

 در کنار همه اینها  ســال گذشته، بحثی در 
کمیسیون اجتماعی دولت مطرح شد که در آن 
به تدوین ساختار نظام چند لایه تأمین اجتماعی 
اشاره شد. ساختار نظام چند لایه تأمین اجتماعی 

به چه معنی است؟
یعنی جامعــه به گروه های مختلف تقســیم بندی 
می شــود و برای هر لایه در ســندی که تهیه شــده 
نیازهای اساسی هر گروه مشخص شده و ما اولویت های 
سیاستگذاری مان را بر اســاس این نظام،  برنامه ریزی 
می کنیم. لایه نخست لایه مساعدت اجتماعی است که 
دولت باید صد درصد هزینه ها را تأمین  کند که خودش 
به دو قسمت تقسیم می شود، گروهی که به هیچ وجه 
توانمند نیستند و شامل ســالمندان و معلولان شدید 
می شوند و گروه دیگر، افرادی هستند که در حال حاضر 
نیازمندند اما از طریق آموزش هــای فنی و حرفه ای و 
تسهیلات مالی می توانند از شــرایطی که دارند، خارج 
شــوند. در همین ارتباط هم ما کتاب اسناد سیاستی 
نظام تأمین اجتماعی چند لایه کشور را تدوین کردیم 
و در قالب آن پیشنهاداتی به دولت دادیم که کلیات آن 
تصویب شد اما بخش هایی هم هستند که هنوز دولت 

با آنها موافقت نکرده، دلیلش هم کمبود بودجه است.
  اینهایی که دولت هنوز با آنها موافقت نکرده، 

مربوط به چه بخش هایی است؟
مهمترین آن بیمه اجتماعی فراگیر است. ما تا جاهای 
خوبی هم این برنامه را جلو بردیم اما به دلیل مشکلات 

مالی دولت نتوانستیم آن را اجرا کنیم.
 اگر بیمه اجتماعی فراگیر اجرا شــود، چه 

مزایایی برای اقشار کم درآمد خواهد داشت؟
ببینید در حال حاضر از ۲3 میلیون شاغل بازار کار، 
۶ میلیون نفر بیمه بازنشستگی ندارند. اگر برای این افراد 
حادثه ای رخ دهد یا به سن سالمندی برسند با مشکلات 
فراوانی مواجه می شوند، این افراد در حال حاضر به عنوان 
قشر آسیب پذیر شناخته می شوند. ما پیشنهاد دادیم که 
این افراد با کمتر از حداقل دستمزد بیمه شوند و ماهانه 
3۰ هزار تومان حق بیمه پرداخت کنند و 3۰ هزار تومان 
هم دولت برای آنها پرداخت کند تا بیمه شوند و از مزایای 

بازنشستگی بهره مند شوند.
  این طرح در چه مرحله ای قرار دارد؟

با کلیات آن موافقت شــده اما هنوز به دلیل کمبود 
بودجه تصویب نشده است. امیدواریم در دولت دوازدهم 

این برنامه اجرا شود.
  همه اینها در قالب همــان برنامه حمایت از 

اقشار آسیب پذیر و کم درآمد قرار می گیرد؟
بله؛ ما در کنــار آن هم پیشــنهاد داده ایم تا حقوق 

بازنشستگان کشوری و لشگری هم افزایش پیدا کند. 
  این افزایش برای بازنشستگان چقدر در نظر 

گرفته شده است؟
حداقل حقوق بازنشستگان در  ســال جدید، برای 
افراد باسابقه 3۰  سال کار حدود یک میلیون و ۱5۰ هزار 
تومان خواهد بود. البته برنامه های ما تنها به این موضوع 
محدود نمی شود. سیاست ما در حوزه رفاه و حمایت های 

اجتماعی این اســت که قدرت خرید اقشار کم درآمد 
و مردم را افزایش داده یا ثابت نگه داریم و اجازه ندهیم 
تورم به این اقشار آسیب وارد کند. همچنین در دولت 
یازدهم در حوزه بازنشستگان کشوری همواره حقوق 
بازنشســتگان بالاتر از نرخ تورم بوده است هر چند که 
برای دستیابی به آن چیزی که جامعه به آن نیاز دارد و با 

نیازهای آنها سازگار است، فاصله داریم.
 آمارهــا از میــزان دریافت مســتمری 
 بازنشســتگی در سال های گذشــته، چقدر 

   متغیر بوده؟
بررسی های ما نشــان می دهد، در  سال 88 حقوق 
متوسط بازنشستگان ۲9۰ هزار تومان بود، در  سال 89 
این مبلغ به 3۱۰ هزار تومان افزایش پیدا کرده اســت؛ 
یعنی ۶ درصد حقوق افزایش داشــته در حالی که تورم 
۲۱.۴ درصد بوده اســت و قدرت خرید بازنشســتگان 
۶ درصد کاهش داشته است. در  سال 9۰ حداقل حقوق 
به 3۴۱ هزار تومان افزایش پیدا کرد و ۱۰ درصد افزایش 
داشــتیم در حالی که تورم ۲۱.5 درصد بود و همچنان 
۱۱.5 درصد قدرت خرید بازنشســتگان پایین بود. در 
 سال 9۱ حقوق بازنشســتگان 39۱ هزار تومان بود و 
۱5 درصد افزایش داشت در حالی  که تورم 3۰.5 درصد 
بود، در  سال 9۲ با ۲5 درصد افزایش به ۴9۰ هزار تومان 
رسید اما تورم 3۴.۷ درصد بود و در  سال 93 با ۲۰ درصد 
افزایش بــه ۶۰۰ هزار تومان رســید در حالی  که تورم 
۱5.۶ درصد و 5 درصد کمتر بود. در  سال 9۴ حقوق به 
۷5۰ هزار تومان رسید و ۱۴ درصد افزایش داشت و در 
مقابل تورم ۱۱.3 درصد بود و حقوق ۲.۷ درصد بیشتر 
از تورم بود. در  سال 95 حقوق بازنشستگان به صورت 
پلکانی افزایش داشــت و در حالی  که گروه های کمتر 
بیشتر افزایش داشتند حقوق به 9۰۰ هزار تومان رسید و 
این در حالی بود که تورم  9.۲ درصد بود و  سال 9۶ که از 

هفته آینده اعلام می شود.
  براســاس این آمارها، در  ســال 96 میزان 
 مســتمری بازنشســته ها چقــدر افزایش 

خواهد داشت؟
این افزایش تنها برای بازنشســتگان نیست. به  طور 
کلی حدود بیش از ۲۰ درصد حقــوق افراد کم درآمد 
افزایــش خواهد داشــت. آنچه که در دولــت یازدهم 
محقق شــده به  طور واقعی حــدود ۲3 درصد حقوق 
بازنشستگان افزایش داشته است؛ در حالی که در دولت 
دهم به طور واقعی ۲۴ درصد کاهش داشته است. به طور 
کلی، در دولت یازدهم حقوق بازنشسته ها به طور واقعی 
۲۷درصد افزایش یافت، اما در سال های ۱388 تا ۱39۲ 
حقوق ها با توجه به افزایش نرخ تورم درواقع 5۰ درصد 
کاهش هم یافته بود. این در حالی است که اگر به  طور 
میانگین دولت سالانه ۴ درصد حقوق بازنشستگان را 
افزایش دهد، پس از ۱5سال حقوق یک میلیون ریالی 
)۱۰۰هزار تومــان( ۱8۰واحد بهبود می یابد که این به 

معنای سه برابر شدن رفاه اجتماعی است.
  در ایــن طرح ها، چه حمایتــی از معلولان 
می شود؟ با توجه به اینکه این افراد از مشکلات 

فراوانی هم در بعد اقتصادی و هم اجتماعی رنج 
می برند.

امسال یارانه تخصیصی نگهداری معلولان به ۶ میلیون 
و ۷۰۰ هــزار ریال افزایش پیدا می کنــد. این در حالی 
اســت که یارانه نگهداری معلولان در  سال ۱388 برابر 
با یک میلیون و 8۰ هزار ریال )۱۰8هزار تومان( بود که 
در  سال ۱39۲ به ۲ میلیون و 8۰۰ هزار ریال )۲8۰هزار 
تومان( افزایش یافت. از ابتدای دولت یازدهم بویژه از دو  
ســال قبل هم نهادهای حمایتی و هم معاونت رفاهی 
وزارت تعاون در جلســاتی به این نتیجه رسیدند که با 
مستمری های فعلی معلولان و سالمندان نمی توانند 
حداقــل هزینه های زندگی خــود را تأمیــن کنند؛ 
همچنین تحلیلی که از فقر در جامعه وجود دارد، نشان 
می دهد که در  سال 89 با پرداخت یارانه ها فقر کاهش 
پیدا کرد؛ اما در سال های بعد بویژه در  سال 9۱ و 9۲ که 
تورم بالا بود، فقر افزایش پیدا کرد و سالمندان و معلولان 

جزو فقیرترین گروه های جامعه هستند.
 شما در صحبت هایتان اشاره ای به پرداخت 
یارانه کردید؛ به اعتقاد شــما، همین پرداخت 
یارانه، چقدر توانست از میزان فقر مردم کم کند؟

در  سال ۱389 که یارانه نقدی به مردم پرداخت شد، 
فقر تا حدودی کاهش یافت؛ اما در ســال های ۱39۱ و 
۱39۲ که نرخ تورم به شکل فزاینده ای افزایش یافت، 

به تبع آن فقر هم در جامعه افزایش پیدا کرد.
 حالا با همه این توضیح ها، به  طور کلی ارزیابی 
شما از وضع اقشار آسیب پذیر چگونه است؟ در 
سال های گذشته چقدر این افراد توانسته اند با 

حمایت های دولت توانمند شوند؟
آمارهایی که از کمیته امداد و بهزیستی به دست ما 
رسیده، نشان می دهد که کمیته امداد در  سال گذشته 
۲۰۰ مددجو را توانمند کرده، به طوری که آنها از چتر 
حمایتی خارج شــده و قدرت خریدشان افزایش پیدا 
کرده است؛ از آن طرف هم سازمان بهزیستی در همان 
سال حدود ۱۰۰ هزار نفر را به چنین شرایطی رسانده 
است. بررسی های ما نشان می دهد که با کنترل تورم در 
کشور، اقشار کم درآمد قدرت خرید کمتری را از دست 

داده اند و با افزایش مستمری توانمند شده اند. 
   قدرت خرید چند درصد افزایش پیدا کرد؟

در دولت یازدهم هم گروه بازنشستگان و هم تأمین 
اجتماعــی و هم حقوق بگیران تحت پوشــش تأمین 
اجتماعی که کارفرما دارند، قدرت خریدشان سالانه ۲ 
تا ۴ درصد افزایش پیدا کرده است. بررسی ها مشخص 
کرده که اگر این روند ادامه داشــته باشد، در مدت ۱5 

سال، تفاوت مهمی در این زمینه ایجاد می شود. 
 افزایــش قــدرت خرید به چــه صورت

 محاسبه می شود؟
ببینید برای نمونــه در دولت قبل، ۱5 درصد حقوق 
افراد افزایش پیدا کرد، در حالی که نرخ تورم 3۰ درصد 
بالا رفت. اما در سال 95، تورم کمتر از ۱۰ درصد افزایش 
داشــت و حقوق مردم ۱۲ درصد بالا رفت. این نشــان 
می دهد که قدرت خرید مردم در  ســال 95، ۲درصد 

افزایش داشته است. 
  در حــال حاضر چه تعداد در گروه اقشــار 

کم درآمد قرار می گیرند؟
در حال حاضر حدود ۲ میلیــون و ۱5۰ هزار خانوار 
تحت پوشش کمیته امداد و سازمان بهزیستی هستند 
و از این میان حدود 5۲8 هزار خانوار تحت پوشــش 
بهزیستی و مابقی تحت پوشــش کمیته امداد قرار 
دارند. براســاس مصوبه جدید برای یک خانواده تک 
نفره مبلغ 53 هزار تومان نهاد حمایتی )کمیته امداد 
یا ســازمان بهزیســتی( پرداخت می کند و 95 هزار 
تومان به اضافه یارانه نقدی به آنها پرداخت می شود 
و درنهایت دریافتی یک خانوار تــک نفره ۱93هزار 
تومان همراه با یارانه اســت. حداکثر این طرح برای 
خانوارهای بالای 5 نفر است که مبلغ ۱۰۰ هزار تومان 
در گذشــته از نهادهای حمایتــی دریافت می کرده 
و 3۶5 هزار تومان براســاس مصــوب جدید دریافت 
 می کند همچنین مبلغ یارانه به تعــداد افراد خانوار

 پرداخت می شود.

شهروند| پنج مــاه از تخریب مسیر عبوری بین 
خیابان رســالت و باغ صالح در ورامین می گذرد و با 
وجود وعده مسئولان شهری، زیرگذر در حال احداث 
به مرحله بهره برداری نرسیده است تا پنجشنبه هفته 
گذشته گروهی از ســاکنان این منطقه در تجمعی 
اعتراضی مسیر حرکت قطار تهران-مشهد را ببندند 
و مانع از حرکت دو قطار شــوند. بــاغ صالح یکی از 
محلات شــهر ورامین و بالای خط ریل راه آهن این 
شهر اســت. معترضان ورامینی پلاکاردی با نوشته 
»ما اهالی ســاکنان باغ صالح، از مسئولین به دلیل 
رسیدگی نکردن به مشکلات زیرگذر که 5 ماه راه عبور 
و مرور را مسدود کرده، شــکایت داریم. هیچ کدام از 
نهادهای مربوط پاسخگو نیستند« در دست داشتند و 
خواهان پاسخگویی شفاف مسئولان در  این باره بودند.

»حسن حبیبی« نماینده مردم ورامین در شورای 
اســلامی این شــهر درباره اعتراض مــردم و قصور 
احتمالی نهادهای مختلف به »شهروند« می گوید: 
»مســئولیت این کار و پروژه با راه آهن اســت و آنها 
باید این کار را انجــام دهند که البته الان هم در حال 
کارکردن است.« او در ادامه از بررسی این خواسته و 

اعتراض مردم ورامین در نخســتین جلسه شورای 
شهر هم ســخن می گوید: »من فهمیدم که مردم 
اعتراض کردند ولی آنجا نبــودم، خط آهن باید این 
کار را بررســی کند. در نخستین جلسه شورا که روز 
یکشنبه برگزار می شود، حتما این موضوع را پیگیری 
می کنیم.« نقش و عملکرد شهرداری ورامین در این 
پروژه به چه شــکل بوده و چرا پس از گذشته 5 ماه 
هنوز این زیرگذر به مرحله بهره برداری نرسیده است؟ 
عضو پارلمان شهری ورامین در پاسخ به این پرسش 
می گوید: »اجرای پروژه به شهرداری مربوط نمی شود 
ولی پیشنهاد این زیرگذر از طرف شهرداری و بنا به 
خواست مردم بوده اســت. به دلیل تعطیلات نوروز 
مدتی شورای شهر جلســه نداشت ولی باید بررسی 
شود که ایراد از چه نهادی بوده و اگر قصوری صورت 

گرفته، برخورد شود.«
»فتح الله فرجی« دیگر عضو شورای شهر ورامین 
هم با اشاره با مشکلات جدی و 5 ماهه مردم ورامین 
از لزوم تسریع در افتتاح این زیرگذر سخن می گوید. او 
درباره وظایف تیم مدیریت شهری در مورد این مشکل 
به »شهروند«  می گوید: »کاری که ما می توانیم انجام 

بدهیم، پیگیری از طرف شهرداری و شورا و فشار به 
راه آهن برای تســریع در این پروژه است. طبیعتا این 
زیرگذر باید دو سه ماهه تمام مي شد، دلیل این کندی 
را من نمی دانم و فرمانداری باید به آن پاسخگو باشد. 
شهردار بارها به راه آهن نامه نوشته و از مشکلات مردم 
سخن گفته است اما تمام قصور به پیمانکار راه آهن 
مربوط می شــود.« فرجی در ادامه از حضور معاون 
فرماندار ورامیــن در بین مردم و قول پیگیری جدی 
این موضوع سخن می گوید: »معاون فرماندار به مردم 
قول داده که در اولین فرصت این موضوع را بررســی 
و افتتاح زیرگذر را تسریع کند. مردم بارها از اعضای 
شورا و شــهرداری درخواست پیگیری این مشکل را 
داشتند و ما هم پیگیری کردیم اما این زیرگذر مربوط 

به راه آهن است.«
علاوه براین، نماینده مردم ورامین در مجلس پس 
از این تجمع اعتراضی، از »حق مردم در بســتن راه 
قطار« ســخن گفته و مدعی شده که »کسی حرف 
مردم را نمی شنود.« »سید حسین نقوی حسینی« 
در گفت وگو با »مهر« درباره مشــکلات پیشین این 
زیرگذر برای مــردم گفت: »زیرگذر بــاغ صالح به 

خیابان رسالت یک باند داشت و اگر یک خودرو از یک 
طرف می آمد، خودرو باند مقابل باید می ایستاد تا او 
عبور کند و سپس به مسیر خود ادامه می داد، بعد از 
مکاتبات مختلف و پیگیری های متعدد و قول و قرار 
اداره کل راه آهن مقرر شــد که این مسیر دو بانده به 

صورت رفت و برگشت شود.«
نماینده مردم ورامین، پیشوا و قرچک در مجلس 
شورای اسلامی ادامه داد: »در حال حاضر بیش از 5 
ماه است که مسیر را تخریب کردند که آن را دو بانده 
کنند؛ اما همان یک بانــد را هم از بین بردند و اکنون 
مردم باید از آســمان پرواز کرده و به این طرف ریل 

راه آهن بیایند.«
نقوی حســینی مقصر اصلی این تأخیر را راه آهن 
می داند و از بی نتیجه بودن پیگیری های خود سخن 
می گوید: »من به عنوان نماینده مردم هم با اداره کل 
راه آهن و وزارت راه و شهرســازی و هم با شهرداری و 
شورای اسلامی شهر صحبت کردم، اما کسی به داد 
مردم نرسید و زیرگذر را درست نکرد. حرف مردم حق 
است و حق دارند، من وکیل و نماینده مردم هستم و 

راه آهن مسئول است و باید پاسخگو باشد.«

روي خط خبرخبر

مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های شهری 
کشور خبر داد:

 معرفي سه شرکت تاکسي یاب
 به رانندگان تاکسي 

شــهروند| مدیرعامل اتحادیه تاکسیرانی های 
 شــهری سراســر کشــور از معرفي ســه شرکت

 تاکسي یاب به رانندگان تاکسي خبر داد:»رانندگان 
آژانس هم در اولویت بعدي اســتفاده از خدمات این 
شرکت ها هســتند.« مســعود طبیبی در این باره 
توضیحات بیشتري به ایسنا ارایه کرد:»تاکنون سه 
گروه را به عنوان شرکت های تاکسی یاب به اعضای 
خود معرفی کردیم که فعلا می توانند به شهروندان 
خدمات بدهند. این اپلیکیشن ها به ترتیب »هیترو«، 
»جا به جا«، و »اســکورت« نام دارند. در حقیقت هر 
گروهی که مجوزهای اولیه فعالیت را شــامل پروانه 
فعالیت در زمینه های مرتبط با موضوع فعالیت خود، 
نماد تجارت الکترونیکی، و مجــوز وزارت فرهنگ و 
ارشــاد را دریافت کرده و فراخوان اتحادیه را تکمیل 
کرده باشــد می تواند وارد این عرصه شــود و پروانه 
موقت) 3 یا ۶ ماهه ( را بــا حمایت اتحادیه از طریق 
تاکسیرانی های شهرهای مختلف دریافت کند.« او 
گفت که رانندگان تاکسی مختار هستند با هریک 
از این گــروه ها کار کنند:» راننــدگان آژانس ها نیز 
در اولویت بعدی، با کســب مجوز همکاری از سوی 
آژانس تحت فعالیــت، می تواننــد از خدمات این 
مجموعه ها استفاده کنند.در مدل مدنظر ما رانندگان 
همزمان می توانند با چندین شــرکت تاکسی یاب 
 کار کنند؛ در چنین شرایطی فضای رقابت میان این 
شــرکت ها ایجاد خواهد شــد و هریک برای جذب 
راننده بیشتر، تسهیلات متفاوتی را ارایه خواهند کرد 
به این ترتیب راننده می تواند با همکاری بک یا چند 
شرکت از تسهیلات متفاوتی برخوردار شود و به این 
ترتیب انحصارگرایی در میان این شرکت ها که زمینه 
ساز ایجاد رانت است از بین خواهد رفت. بی تردید در 
این میان نفع مناسبی نصیب رانندگان و شهروندان 
خواهد شــد. در ایــن چارچوب، مســائل رفاهی 
تاکسیرانان که عموما در قالب هزینه های دولتی دیده 
می شد، بتواند از طریق بخش خصوصی علاقه مند به 
فعالیت در این زمینه تامین گردد.« مدیرعامل اتحادیه 
تاکسیرانی های شــهری سراسر کشــور از انحصار 
طلبي در این زمینه هم گلایه کرد:» در حال حاضر 
دو شرکت تاکسی یاب موبایلی اسنپ و تپسی اعلام 
می کنند رانندگانی که اپلیکیشن ما را نصب می کنند 
نمی توانند اپلیکیشن شرکت دیگری را نصب کنند. 
اگر در این مدل ها انحصار موجود از بین برود منافع 
راننده و مسافر بیش از پیش تامین و خدمات بهتری 
به شهروندان و تاکســیرانان حرفه ای ارایه خواهد 
شد.در برخی شــهرها وقتی درباره حرکت در مسیر 
ایجاد شرکت های تاکسی یاب اینترنتی سوال می شود 
اعلام می شود این موضوع در مرحله مزایده و مناقصه 
است، این اقدام موجب ایجاد رانت خواهد شد چرا که 
در مزایده تنها یک شرکت باید پیروز باشد و سایرین به 
کنار بروند. در این مزایده ها یا مناقصه ها بدلیل حذف 
امکان فعالیت همزمان چند شــرکت به رانندگان 
و شــهروندان در یک شهر ، عملا امکان سازش های 
اداری میان گروه های بانفوذ که لزوما بهترین شرکت 
هم نیستند با ســازمان های اداری ذیربط قوت پیدا 
می کند و نتیجه آنکه، منافعی که می شود در سایه 
رقابت برای عموم شهروندان و رانندگان هزینه گردد 
میان تعداد محدودتری از ذینفعــان مرتبط با این 
مناقصات و مزایدات می تواند خدای ناکرده تقسیم 
گردد. ناوگان حمل و نقل عمومی شامل تاکسی ها 
باید در مدل تاکسی یاب های اینترنتی اولویت داشته 
باشند اما نباید انحصارگرایی وجود داشته باشد.«  او 
به موافقت ضمنی سرپرست سازمان تاکسیرانی برای 
پذیرش مدل اتحادیه برای استفاده همزمان رانندگان 
از خدمات چندین شرکت تاکسی یاب اینترنتی اشاره 
کرد:» سازمان تاکسیرانی شــهر تهران هم با چند 
شرکتی بودن موافق است در چنین شرایطی فضای 
 استفاده از شــرکت های مختلف فراهم می شود و 
می توان کارپینو را نیز در ســطح ملی برای استفاده 

تاکسی ها معرفی کرد.«

رئیس شورای عالی استان ها خبر داد:  

تصویب بودجه ۲۰ میلیارد تومانی 
شورای عالی استان ها

 شهروند| رئیس شورای عالی استان ها از تصویب 
بودجه ۲۰ میلیارد تومانی شــورای عالی استان ها و 
شورای فرادست در  سال 9۶ خبر داد. مهدی چمران 
در حاشــیه سی و هشتمین اجلاس شــورای عالی 
استان ها درباره جزییات این جلسه توضیحاتي را ارایه 
کرد: »در ابتدا بررسی بودجه شورای عالی استان ها و 
شوراهای فرادست در  ســال 9۶ در دستور کار اعضا 
قرار گرفت. بودجه ای که امسال از سوی دولت برای 
شورای عالی استان ها تصویب شــده است، حدود 
۲۰ میلیارد تومان است؛ ضمن اینکه از بودجه  سال 
گذشــته که مبلغ آن حدود ۲۰ میلیارد تومان بود، 
نزدیک به ۱۲ میلیارد تومان به شورای عالی استان ها 
اختصاص داده شده و قرار اســت ۴ میلیارد تومان 
نیز در ماه های آتی پرداخت شــود.« رئیس شورای 
عالی استان ها درباره طرح اعزام شوراهای اسلامی، 
شهرداری ها و دهیاری ها به تحقق عینی رهنمودهای 
مقام معظم رهبری در عرصه اقتصاد مقاومتی، تولید 
و اشــتغال هم گفت که این موضوع دستور بعدی 
سی و هشتمین شورای عالی استان ها بود که درنهایت 
اعضا پیشنهادات و نظرات خود را مطرح کردند که 
۲5 مورد در این زمینه پیشنهاد ارایه شد و درنهایت 
به تصویب رسید: »شورای عالی استان ها تلاش کرده 
اســت که  درصد بودجه اجرایی بویژه در شهرهای 
بزرگ را افزایش دهد که در حال حاضر میزان  درصد 
بودجه اجرایی شــهرهای بزرگ به حدود ۶۰ درصد 

رسیده است و این روند ادامه خواهد داشت.«
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